Comprehensive Program for Beginners and Elementary Learners (CEFR A1-A2)

Course Overview

The General English Course – Level 1 & 2 is thoughtfully crafted for individuals eager to embark on their English language learning journey or strengthen their foundational skills. Whether you are a complete beginner or have some elementary knowledge of English, this course delivers a supportive and interactive environment, ensuring progress in all key language skills: listening, speaking, reading, and writing.

With a flexible delivery mode—face-to-face, virtual, or blended—this program adapts to diverse learning needs and schedules. Over the course of 8 weeks, learners will participate in 40 training days, encompassing a total of 80 training hours of active instruction and practice.

Course Description

This General English Course is dedicated to developing your ability to communicate confidently and accurately in everyday situations. The program is aligned with the Common European Framework of Reference for Languages (CEFR) A1–A2 levels, focusing on practical language use in real-life contexts.

The course is split into two progressive levels:

- Level 1 (Beginner): Lays the groundwork for English communication, introducing essential structures, vocabulary, and functional language for day-to-day needs.
- Level 2 (Elementary): Builds upon the basics, expanding grammar and vocabulary to enable more confident interaction in familiar scenarios.

Through engaging activities, guided communication, and relevant materials, learners will enhance their linguistic competence and develop a positive attitude towards using English in personal, social, and professional contexts.

General Objectives

- Develop foundational English language skills for use in everyday life.
- Build confidence across all four key areas: listening, speaking, reading, and writing.
- Understand and use basic grammar and vocabulary effectively.

برنامج شامل للمبتدئين ومتعلمي المستوى الابتدائي(CEFR A1–A2)

نظرة عامة على الدورة

تم تصميم دورة اللغة الإنجليزية العامة - المستوى الأول والثاني بعناية للأشخاص الراغبين في بدء رحلتهم في تعلم اللغة الإنجليزية أو تعزيز مهاراتهم الأساسية. سواء كنت مبتدئاً تماماً أو لديك معرفة بسيطة باللغة، توفر هذه الدورة بيئة تفاعلية وداعمة تساعد على نتمية مهارات اللغة الأساسية: الاستماع، والمحادثة، والقراءة، والكتابة.بفضل أسلوب تقديم مرن - حضورياً أو عن بُعد أو بنمط مدمج - يمكن تكييف البرنامج وفقاً لاحتياجات المتعلمين وجداولهم المختلفة. خلال 8 أسابيع، يشارك المتعلمون في 40 يوم تدريب، بإجمالي 80 ساعة تدريبية من التعليم والممارسة النشطة

وصف الدورة

تهدف هذه الدورة إلى تطوير قدرة المتعلم على التواصل بثقة ودقة في المواقف اليومية. تم إعداد البرنامج وفقًا للإطار الأوروبي المرجعي العام للغات (CEFR) للمستويين A2_A1، مع التركيز على استخدام اللغة في السياقات الحياتية الواقعية.

تنقسم الدورة إلى مستوبين تدريجيين:

- المستوى 1 (مبتدئ : (يضع الأساس للتواصل باللغة الإنجليزية، ويقدم تراكيب أساسية ومفر دات ولغة وظيفية للاحتياجات اليومية.
- المستوى 2 (ابتدائي : (بيني على الأساسيات ويوسع نطاق القواعد والمفردات لتمكين المتعلم من التفاعل بثقة في المواقف المألوفة.
 من خلال الأنشطة التفاعلية والتواصل الموجّه والمواد المناسبة، سيعزز المتعلمون كفاءتهم اللغوية ويطوّرون موققاً إيجابيًا تجاه استخدام اللغة الإنجليزية في السياقات الشخصية والاجتماعية والمهنية.

الأهداف العامة

- تطوير المهارات الأساسية في اللغة الإنجليزية للاستخدام في الحياة اليومية.
 - بناءً الثَّقة في المهارات الأربع: الاستماع، التَّحدث، القراءة، والكتابة.
 - · فهم واستخدام القواعد والمفردات الأساسية بشكل فعّال.
- الانخراط في محادثات بسيطة، واتباع التعليمات الشفهية والمكتوبة، والتعبير
 عن المعلومات الشخصية بوضوح.

الأهداف التفصيلية

أهداف المستوى الأول (الأسبوع 1-4)

- تقديم النفس والآخرين بدقة، مع تبادل المعلومات الشخصية.
- استخدام التحيات والعبار ات المؤدبة والتعابير الوظيفية في التفاعل اليومي.
 - فهم والاستجابة للغة الإنجليزية المنطوقة في المواقف الروتينية.
- قراءة وفهم النصوص ألقصيرة مثل اللافتات والنماذج والرسائل البسيطة.
- كتأبة جمل بسيطة واستكمال نماذج أساسية مع الالتزام بالإملاء وعلامات الترقيم الصحيحة.
- تطبيق التراكيب النحوية البسيطة مثل المضارع البسيط، وفعل"to be" ، وأدوات التعريف، وحروف الجر .

Engage in simple conversations, follow verbal and written instructions, and express personal information clearly.

Detailed Objectives

Level 1 Objectives (Weeks 1–4)

- Introduce oneself and others accurately, including providing and requesting personal information.
- Employ basic greetings, polite expressions, and functional phrases in daily exchanges.
- Comprehend and respond appropriately to simple spoken English in routine situations.
- Read and understand short texts such as signs. forms, and brief messages.
- Write basic sentences and complete simple forms, using correct spelling and punctuation.
- Apply simple grammatical structures such as the present simple, the verb "to be," articles, and prepositions.

Level 2 Objectives (Weeks 5-8)

- Participate in short conversations about daily routines, interests, preferences, and experiences.
- Describe people, places, and objects using a range of simple adjectives.
- Read short paragraphs and identify main ideas and supporting details.
- Write short descriptive texts and structured paragraphs for familiar purposes.
- Utilize grammatical structures including present continuous, past simple, count and non-count nouns, and modals of ability (can/can't).
- Expand vocabulary relating to everyday themes such as food, travel, jobs, hobbies, and shopping.

Main Topics and Content Areas

Level 1 Topics (Weeks 1-4)

- Greetings and introductions
- Numbers, days, months, and time
- Family and personal information
- Countries and nationalities
- Everyday activities
- Classroom language and objects
- Daily routines and telling the time

أهداف المستوى الثاني (الأسبوع 5-8:

- المشاركة في محادثات قصيرة حول الروتين اليومي، والاهتمامات، والتفضيلات، والتجارب.
 - وصف الأشخاص والأماكن والأشياء باستخدام صفات بسبطة.
- قراءة فقرات قصيرة وتحديد الأفكار الرئيسية والتفاصيل الداعمة.
- كتابة نصوص وصفية قصيرة وفقر ات منظمة لأغر اض مألوفة.
- استخدام تراكيب نحوية مثل المضارع المستمر، الماضي البسيط، الأسماء المعدودة وغير المعدودة، وأفعال القدرة مثل.(can/can't)
 - توسيع المفردات المتعلقة بالمواضيع اليومية مثل الطعام، والسفر، والوظائف، والهوايات، والتسوق.

الموضوعات والمحتوي

موضوعات المستوى الأول (الأسبوع 1-4)

- التحيات والتعارف
- الأرقاء، الَأياء، الأشهر، والوقت
- العائلة والمعلومات الشخصية
 - البلدان والحنسبات
 - الأنشطة البومية لغة الصف والأدوات
- الروتين اليومي وقراءة الساعة
- القُواْعدُ الأُسَاسَيةُ: فعل"to be" ، الضمائر، أدوات التعريف، حروف الجر

موضوعات المستوى الثاني (الأسبوع 5-8) الطعام والشراب

- الهوايات وأوقات الفراغ
- الوظائف وأماكن العمل
- الأماكن في المدينة والاتجاهات
 - - الطقس والفصول
 - التسوق والأسعار
 - الحديث عن الماضي
- القواعد: المضارع المستمر، الماضي البسيط، المعدود/غير المعدود، أفعال القدرة، المقارنات

طرق وأساليب التدريب

تعتمد الدورة على أساليب تدريس تفاعلية نتمحور حول المتعلم، وتشمل:

- جلسات حضورية :تعليم تقليدي داخل الصف مع أنشطة تعاونية وتفاعل مباشر مع المدر ب.
- دروسً افْتراضيّة :دروس مباشرة عبر الإنترنت باستخدام منصات الفيديو، مع مواد رقمة ونقاشات جماعية.
- التعلم المدمج :دمج بين الحضور والافتراضي، لتحقيق المرونة مع الحفاظ على التنظيم والدعم.

نتضمن الدورة موارد متعددة الوسائط ومواد تعليمية واقعية وتطبيقات عملية لضمان تحفيز المتعلم ومشاركته.

مخرحات التعلم

بنهاية الدورة، سيتمكن المتعلمون من:

- التواصل بفعالية وثقة في مواقف الحياة اليومية.
- فهم وإنتاج اللغة الإنجليزية الشفوية والمكتوبة على مستوى المبتدئين.
- وصف الروتين اليومي والتجارب والتفضيلات والمعلومات الشخصية.

• Basic grammar: verb "to be", subject pronouns, articles, prepositions of place

Level 2 Topics (Weeks 5-8)

- Food and drink
- Hobbies and free time
- Jobs and workplaces
- Places in town and directions
- Weather and seasons
- Shopping and prices
- Talking about the past
- Grammar: present continuous, past simple, count/non-count nouns, modals (can/can't), comparatives

Teaching Methods and Delivery Modes

The course employs a variety of interactive and student-centered teaching techniques, including:

- Face-to-face Sessions: Traditional classroom instruction and activities encouraging peer interaction and immediate feedback from instructors.
- Virtual Classes: Live online lessons using video conferencing platforms, featuring digital materials, breakout discussions, and collaborative tasks.
- Blended Learning: A combination of face-to-face and virtual classes, maximizing flexibility while maintaining support and structure.

Multimedia resources, authentic materials, and practical exercises are integrated throughout, ensuring that learners remain engaged and motivated.

Learning Outcomes

By the completion of the 8-week course, participants will be able to:

- Communicate effectively and confidently in a variety of basic everyday situations.
- Understand and produce both spoken and written English at a beginner to elementary level.
- Describe personal experiences, daily routines, preferences, and key details about themselves and others.
- Read and comprehend short, beginner-level English texts and extract essential information.

- قراءة نصوص قصيرة واستخلاص المعلومات الأساسية منها.
- كتابة نصوص قصيرة واضحة ومنظمة لأغراض شخصية أو عملية (مثل الرسائل والنماذج.)
 - اسَتخدام الَقواعد والمفردات المناسبة في مواقف مألوفة وسيناريوهات حقيقية.
 - إظهار تحسن في مهارات الاستماع والتحدث، مما يُمكن من التفاعل الاجتماعي الناجح باللغة الإنجليزية.

التقويم والمتابعة

يتم متابعة تقدم المتعلمين من خلال أدوات تقييم تكويني ونهائي تشمل:

- المشاركة الصفية والأنشطة الشفهية
 - المهام الكتابية والتدريبات
- اختبارات قصيرة واختبارات مفردات
 - مهام فهم الاستماع
 - تقييمات قصيرة للّقراءة والكتابة
- اختبار نهایة کل مستوی وتقییمات شفهیة غیر رسمیة

الفئات المستمدفة

الدورة مناسبة لـ:

- المبتدئين تمامًا الذين ير غبون في تعلم اللغة من البداية
- متعلمي المستوي الابتدائي الذين يسعون لتقوية مهار اتهم
 - الطلاب المقبلين على در اسة متقدمة في اللغة
- المسافرين أو المهنيين الذين يحتاجون الإنجليزية للتواصل اليومي
 - أي شخص يسعى لبناء الثقة والاستقلالية في استخدام اللغة

مزايا إضافية

- أنماط تعلم مرنة تناسب مختلف الاحتياجات
- محتوى واقعى مشوق يجعل تعلم اللغة ممتعا وعمليا
 - مدربون ذوو خبرة وداعمون لمسيرة المتعلم
 - فرض للممارسة عبر العمل الثنائي والحماعي
 - الوصول إلى موارد إضافية لدعم التعلم الذاتي

الخاتمة

تعد دورة اللغة الإنجليزية العامة - المستوى 1 و2 أكثر من مجرد برنامج تدريبي، بل هي بوابتك لاكتشاف اللغة والتواصل والانفتاح على العالم. خلال 8 أسابيع فقط، ستتمكن من بناء قاعدة قوية والانطلاق بثقة نحو مراحل أكثر تقدمًا أو استخدام اللغة في الحياة اليومية.

ابدأ رحْلتك ٱلْأَنَّ، وافتح لنفسك أبوابًا جديدة من الفرص مع اللغة الإنجليزية!

- Write clear, concise, and structured short texts for personal or practical purposes (e.g., emails, messages, forms).
- Apply appropriate grammar and vocabulary when responding to familiar contexts and reallife scenarios.
- Demonstrate improved listening and speaking skills, enabling successful social interactions in English.

Assessment and Progress Monitoring

The course incorporates ongoing formative and summative assessment tools to monitor learner progress and provide timely feedback. These may include:

- Class participation and spoken activities
- Written assignments and exercises
- Quizzes and vocabulary tests
- Listening comprehension tasks
- Short reading and writing assessments
- End-of-level progress checks and informal oral evaluations

Learners receive continuous guidance and support, with opportunities to revisit challenging language points and celebrate achievements.

Who Should Enroll?

This course is ideal for:

- Absolute beginners who wish to start learning English from scratch
- Elementary learners seeking to consolidate and expand their skills
- Students preparing for further language study
- Professionals and travelers who need basic English for everyday communication
- Anyone interested in building confidence and independence in English use

Additional Features

- Flexible learning modes to suit different lifestyles and schedules
- Engaging, real-life content that makes English both practical and enjoyable
- Supportive, experienced instructors dedicated to student success
- Opportunities for language practice through pair and group work

Access to supplementary learning materials and resources for further study

Conclusion

The General English Course – Level 1 & 2 is more than just a language class—it is an invitation to explore, communicate, and connect in English. In just eight weeks, you will build a solid foundation and grow in confidence, preparing you for more advanced studies or real-world English use. Whether you choose to learn face-to-face, online, or through a blended approach, this course is your stepping stone to successful English

Begin your journey today, and unlock a world of possibilities with English!

communication.